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Sprawy rodzinne (Å›mierÄ‡ w rodzinie) oraz zbliÅ¼ajÄ…ce siÄ™ wybory w Polskim ZwiÄ…zku
JeÅºdzieckim sprawiÅ‚y, Å¼e nie miaÅ‚em czasu pisaÄ‡ o tym, co siÄ™ dzieje w hodowli koni
arabskich. A jest o czym pisaÄ‡. A wiÄ™c czas odrobiÄ‡ zalegÅ‚oÅ›ci. Po kolei.

EmanndiaNajpierw o sprzedaÅ¼y rocznej klaczki Emanndia na przetargu w MichaÅ‚owie. Jak
podaÅ‚y media spoÅ‚ecznoÅ›ciowe kupiÅ‚ jÄ… za 11 tysiÄ™cy euro syn senatora Jana
DobrzyÅ„skiego. PojawiÅ‚y siÄ™ od razu gÅ‚osy, Å¼e jest to ukryta forma rekompensaty dla
senatora, który odstÄ…piÅ‚ od roszczenia w wysokoÅ›ci 120 tys. zÅ‚ wobec stadniny w MichaÅ‚owie
za padÅ‚ego Åºrebaka (co byÅ‚o zresztÄ… praprzyczynÄ… &bdquo;dobrej zmiany&rdquo; w
stadninach arabskich). Niektórzy pisali, Å¼e owe 11 tysiÄ™cy euro to sÄ… grosze wobec
Å›wietnego pochodzenia klaczki (Kahil Al Shaqab &ndash; Emandilla), która wywodzi siÄ™ z tej
samej rodziny, co np. Emandoria. NawoÅ‚ujÄ™ do tego, aby zachowaÄ‡ umiar i nie wÄ™szyÄ‡
spisków tam, gdzie ich nie ma. OtóÅ¼ Emanndia zostaÅ‚a kupiona za 48 tys. zÅ‚otych (bo na
przetargu w MichaÅ‚owie obowiÄ…zuje polska waluta), a jej cena wyjÅ›ciowa wynosiÅ‚a 8 tysiÄ™cy.
TÄ™ cenÄ™ ustaliÅ‚y zresztÄ… panie zootechniczki z michaÅ‚owskiej stadniny, a wiÄ™c Urszula
BiaÅ‚obok i Magdalena Helak-KulczyÅ„ska. Klaczka moÅ¼e i ma cenne pochodzenie, ale z
urodÄ… to natura nie zaszalaÅ‚a. Przetarg byÅ‚ publiczny, odbyÅ‚a siÄ™ jawna licytacja klaczki, a
konkurentem do nabycia Emanndii byÅ‚ hodowca z Danii. A wiÄ™c wszystko byÅ‚o w porzÄ…dku.
Nic nie odbywaÅ‚o siÄ™ pod stoÅ‚em, w ukryciu, nikt nie byÅ‚ faworyzowany. Normalna sprzedaÅ¼
z zastosowanie praw podaÅ¼y i popytu.OdejÅ›cie pani UrszuliKolejna sprawa, to odejÅ›cie z pracy
w michaÅ‚owskiej stadninie Urszuli BiaÅ‚obok. Z koÅ„cem stycznia jej umowa o pracÄ™ wygasa.
OczywiÅ›cie to przykre, Å¼e osoba, która 47 lat przepracowaÅ‚a w stadninie i to z takimi efektami
(mowa nie tylko o koniach, ale takÅ¼e o bydle mlecznym, który to dziaÅ‚ nadzorowaÅ‚a), musi z niej
odejÅ›Ä‡. Jakkolwiek pani Urszula jest juÅ¼ formalnie na emeryturze, ale pracowaÅ‚a nadal, bo to
dla niej byÅ‚o i jest sensem Å¼ycia i mogÅ‚aby pracowaÄ‡ jeszcze kilka lat. Jednak obie strony, tzn.
nowy prezes Maciej Grzechnik oraz sama Urszula BiaÅ‚obok, uznaÅ‚y, Å¼e czas siÄ™ rozstaÄ‡.W
sytuacji, kiedy Jerzy BiaÅ‚obok nie moÅ¼e wróciÄ‡ na stanowisko szefa MichaÅ‚owa, choÄ‡ audyt
stadniny jest jednÄ… wielkÄ… laurkÄ… dla niego i dla jego wspóÅ‚pracowników (w tym dla Urszuli
BiaÅ‚obok), i stadninÄ… zarzÄ…dza ktoÅ› inny, moÅ¼e to i lepiej, Å¼e Pani Urszula odchodzi.
Teraz sytuacja bÄ™dzie klarowna. Czy przedsiÄ™biorstwo zdoÅ‚a utrzymaÄ‡ bardzo wysoki
poziom, na jakim zostawiÅ‚ je Jerzy BiaÅ‚obok, czy stadnina zdoÅ‚a utrzymaÄ‡ poziom hodowlany
&ndash; to bÄ™dzie juÅ¼ zaleÅ¼eÄ‡ tylko od tych, którzy teraz niÄ… zarzÄ…dzajÄ…. Zarówno
ewentualne sukcesy (czyli utrzymanie tego poziomu), jak i poraÅ¼ki bÄ™dÄ… zapisywane na
koncie nowych osób. Nie bÄ™dzie wspóÅ‚odpowiedzialnoÅ›ci pani Urszuli za sytuacjÄ™, nad
którÄ… nie do koÅ„ca miaÅ‚aby wpÅ‚yw. Za jakiÅ› czas bÄ™dziemy mogli rozliczyÄ‡ Macieja
Grzechnika oraz HannÄ™ SztukÄ™, która nieoczekiwanie dla Å›rodowiska arabiarzy (i dla mnie)
okazaÅ‚a siÄ™ beneficjentkÄ… &bdquo;dobrej zmiany&rdquo;. PozewMiesiÄ…c temu (24 X) do
SÄ…du Rejonowego Warszawa-ÅšródmieÅ›cie wpÅ‚ynÄ…Å‚ pozew przeciwko Krzysztofowi
Jurgielowi z prywatnego oskarÅ¼enia Marka Treli. Chodzi gÅ‚ównie o sÅ‚ynne sÅ‚owa, jakie
minister rolnictwa wypowiedziaÅ‚ na posiedzeniu Sejmowej Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi 13
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kwietnia tego roku: &bdquo;Za zÅ‚odziejstwo zwolniÅ‚em, nie za niefachowoÅ›Ä‡.&rdquo;
JednoczeÅ›nie Marek Trela skierowaÅ‚ wniosek do marszaÅ‚ka sejmu, aby uchyliÄ‡ Krzysztofowi
Jurgielowi immunitet poselski, aby mógÅ‚ on stanÄ…Ä‡ przed sÄ…dem. Nie wierzÄ™, aby
marszaÅ‚ek Marek KuchciÅ„ski, gorliwy wykonawca linii partyjnej wytyczanej przez prezesa
wszystkich prezesów, zgodziÅ‚ siÄ™ uchyliÄ‡ immunitet poselski ministrowi Jurgielowi. Nie wierzÄ™
w to, aby sam pozwany zdecydowaÅ‚ siÄ™ na taki ruch. Na samo rozpoczÄ™cie sprawy sÄ…dowej
Trela kontra Jurgiel bÄ™dziemy musieli zapewne poczekaÄ‡ jeszcze co najmniej 3 lata.Kolejne
wÄ…tki Å›ledztwDÅ‚ugo teÅ¼ zapewne bÄ™dziemy czekaÄ‡ na zakoÅ„czenie postÄ™powania
prokuratorskiego wszczÄ™tego przeciwko Grzegorzowi M., byÅ‚emu dyrektorowi ZespoÅ‚u
Nadzoru WÅ‚aÅ›cicielskiego w Agencji NieruchomoÅ›ci Rolnych. Bo to Å›ledztwo to ostatnia deska
ratunku dla ministra Jurgiela. Dla jego wizerunku. Dla jego wiarygodnoÅ›ci. Dlaczego? 
PamiÄ™tajÄ… PaÅ„stwo jak zaczÄ™Å‚y siÄ™ pojawiaÄ‡ kolejne dÄ™te zarzuty wobec Marka Treli
i Jerzego BiaÅ‚oboka w miarÄ™ upÅ‚ywu czasu po 14 lutym tego roku, kiedy to obaj panowie (oraz 
Anna Stojanowska w ANR) zostali odwoÅ‚ani ze stanowisk? Bodaj dwa lub trzy dni po tych
niesprawiedliwych decyzjach personalnych, kiedy rozpÄ™taÅ‚a siÄ™ medialna burza, której siÄ™
Agencja i minister nie spodziewali, prezes ANR Waldemar HumiÄ™cki tÅ‚umaczyÅ‚ siÄ™
redaktorowi Krzysztofowi SkowroÅ„skiemu w radiowym wywiadzie w taki mniej wiÄ™cej sposób:
na pytanie o przyczyny odwoÅ‚ania panów, odpowiadaÅ‚ - musimy poczekaÄ‡, bo trwa kontrola.
Kiedy redaktor siÄ™ dopytywaÅ‚: jak to, to nie ma wyników tej kontroli, a juÅ¼ zwolniliÅ›cie? A na to
prezes HumiÄ™cki potrafiÅ‚ odpowiedzieÄ‡ tylko tak: dam odpowiedÅº za co ich zwolniliÅ›my za
kilka dni.No i potem rozpoczÄ™Å‚o siÄ™ gorÄ…czkowe szukanie haków. &bull; Å»e za Å›mierÄ‡ 
Pianissimy odpowiada Marek Trela, bo nie dopilnowaÅ‚ tego, co powinien pilnowaÄ‡. No i co? Jak
padÅ‚y w Janowie kolejne dwie klacze, naleÅ¼Ä…ce do Shirley Watts, w czasie, kiedy p.o. prezesa
SK Janów Podlaski byÅ‚ Marek Skomorowski, ten argument przestaÅ‚ byÄ‡ uÅ¼ywany. A zarazem
zrobiÅ‚ siÄ™ wielki kÅ‚opot dla &bdquo;dobrej zmiany&rdquo;. &bull; No to minister zasugerowaÅ‚,
Å¼e za Å›mierciÄ… tych klaczy &bdquo;staÅ‚y osoby trzecie&rdquo;. No i co? Niedawno siÄ™
dowiedzieliÅ›my, Å¼e eksperci wykluczyli udziaÅ‚ osób trzecich i ewentualne celowe otrucie tych
klaczy. Inna sprawa, Å¼e eksperci popeÅ‚nili bÅ‚Ä…d, bo w Å›mierci klaczy Amra miaÅ‚y udziaÅ‚
&bdquo;osoby trzecie&rdquo;. A mianowicie te osoby, które podjÄ™Å‚y decyzjÄ™, aby
wysokoÅºrebnÄ… klacz wieÅºÄ‡ na wyÅºrebienie do kliniki w Warszawie, a potem zaledwie po 7
dniach od porodu, wieÅºÄ‡ jÄ… z powrotem do stadniny w Janowie. To przecieÅ¼ w bardzo
duÅ¼ym procencie zwiÄ™kszyÅ‚o prawdopodobieÅ„stwo skrÄ™tu jelit u Amry. Ich naleÅ¼aÅ‚oby
pociÄ…gnÄ…Ä‡ do odpowiedzialnoÅ›ci za tÄ™ niezgodnÄ… ze zasadami zootechniki, weterynarii,
a takÅ¼e unijnymi dyrektywami decyzjÄ™. &bull; &bdquo;ZÅ‚odziejstwo&rdquo; czy ewentualna
niegospodarnoÅ›Ä‡ Jerzego BiaÅ‚oboka odpadÅ‚a po wewnÄ™trznym, agencyjnym audycie. Ale
oczywiÅ›cie wyników tego korzystnego dla stadniny w MichaÅ‚owie za rzÄ…dów Jerzego
BiaÅ‚oboka audytu ANR nie podaÅ‚a do wiadomoÅ›ci publicznej. Starali siÄ™ jÄ… ukryÄ‡, ale na
szczÄ™Å›cie dotarli do niego dziennikarze, m.in., ja i je udostÄ™pniliÅ›my (jest zaÅ‚Ä…cznikiem do
tekstu pt. &bdquo;Nie moÅ¼e podwaÅ¼aÄ‡, a podwaÅ¼a&rdquo;). Ten audyt to &ndash;
powtórzÄ™ to jeszcze raz &ndash; istna laurka dla Jerzego BiaÅ‚oboka. &bull; Sprawa
sprzedawania wiÄ™kszej liczby zarodków od dzierÅ¼awionych zagranicznym podmiotom klaczy
niÅ¼ to przewiduje polskie prawo &ndash; o tym teÅ¼ trzeba wspomnieÄ‡, Å¼e taki nonsensowny
argument byÅ‚ uÅ¼ywany. Nonsensowny, bo takiego prawa nie ma. SÄ… tylko ustalenia ksiÄ…g
stadnych w poszczególnych krajach, ale to co obowiÄ…zuje w Polsce (dwa zarodki od klaczy w
jednym roku maksymalnie) nie obowiÄ…zuje w innych. W USA w ogóle nie ma Å¼adnej górnej
granicy. A sprawy liczby zarodków od dzierÅ¼awionych klaczy z polskich stadnin regulowaÅ‚y
umowy miedzy tymi stadninami a dzierÅ¼awcami. Umowy bardzo korzystne dla polskich stadnin. 
&bull; Kwestia rzekomo bardzo niekorzystnej dla stadnin (i dla skarbu paÅ„stwa) umowy miÄ™dzy
stadninami a Polturfem na organizacjÄ™ aukcji i narodowego czempionatu. Umowy, która
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umoÅ¼liwiaÅ‚a rzekomo &bdquo;Å¼erowanie Polturfu na zdrowej tkance paÅ„stwowych
stadnin&rdquo;, na czerpaniu przez tÄ™ firmÄ™ nadmiernych zysków z rzekomo monopolistycznej
umowy. No i co? TegorocznÄ… aukcjÄ™ zorganizowaÅ‚a sama stadnina w Janowie przy pomocy
Targów PoznaÅ„skich (które odpowiadaÅ‚y za technicznÄ… stronÄ™ pokazu i aukcji) i co siÄ™
okazaÅ‚o. Nawet z niepeÅ‚nego, nierzetelnego komunikatu zamieszczonego na stronie stadniny w
Janowie widaÄ‡ jak na dÅ‚oni, Å¼e koszty tegorocznej aukcji zorganizowanej przez SK Janów
Podlaski i MTP okazaÅ‚y siÄ™ wyÅ¼sze, niÅ¼ gdyby tÄ™ aukcjÄ™ zorganizowaÅ‚ Polturf.
WykazaÅ‚a to Barbara Mazur, szefowa Polturfu w tekÅ›cie pt. &bdquo;Rozliczenie ÅšwiÄ™ta Konia
Arabskiego&rdquo;. WiÄ™c i ten argument o nieuprawnionych, nadmiernych zyskach Polturfu
kosztem stadnin okazaÅ‚ siÄ™ dÄ™ty. &bull; Jest gdzieÅ› w szufladach prezesów ANR kolejny
audyt. Audyt SK Janów Podlaski. Audyt, którego &ndash; podobnie jak z MichaÅ‚owa &ndash;
wÅ‚odarze ANR za wszelka cenÄ™ nie chcÄ… pokazaÄ‡. Niestety, jak do tej pory nie udaÅ‚o mi
siÄ™ do niego dotrzeÄ‡. Tak na marginesie &ndash; jeÅ›li ktoÅ› moÅ¼e mi pomóc w dotarciu do
tego audytu (oczywiÅ›cie tajemnica dziennikarska obowiÄ…zuje, a wiÄ™c moja dyskrecja jest
zapewniona), to bÄ™dÄ™ wdziÄ™czny. BÄ™dzie wdziÄ™czne caÅ‚e Å›rodowisko arabiarzy. Bo
nawet jeÅ›li ten audyt nie jest takÄ… laurkÄ… dla Marka Treli, jak ten michaÅ‚owski dla Jerzego
BiaÅ‚oka, to na pewno nie zawiera niczego powaÅ¼nego. Bo gdyby tak byÅ‚o, to juÅ¼ minister
Jurgiel od dawna by nim wymachiwaÅ‚. ByÄ‡ moÅ¼e sÄ… tam jakieÅ› drugorzÄ™dne
zastrzeÅ¼enia, jakieÅ› zalecenia. Ale audyt ten jest pilnie strzeÅ¼onÄ… tajemnicÄ…, bo gdyby
ujrzaÅ‚ Å›wiatÅ‚o dzienne, to wiarygodnoÅ›Ä‡ ministra Jurgiela siÄ™gnÄ™Å‚aby dna. A pretekst do
jego nieujawniania jest. &bull; Jest nim tajemnica Å›ledztwa. Åšledztwa przeciwko byÅ‚emu
dyrektorowi ZespoÅ‚u Nadzoru WÅ‚aÅ›cicielskiego ANR, Grzegorzowi M. Zawiadomienie o
rzekomym popeÅ‚nieniu przez niego przestÄ™pstwa zÅ‚oÅ¼yÅ‚o obecne kierownictwo ANR. To
przestÄ™pstwo miaÅ‚oby polegaÄ‡ na tym, Å¼e poleciÅ‚ zataiÄ‡ te fragmenty raportu
pokontrolnego, które mówiÅ‚y o negatywnych skutkach ekonomicznych umowy o organizacjÄ™ Dni
Konia Arabskiego i aukcji Pride of Poland przez firmÄ™ Poltur.Aby byÅ‚a jasnoÅ›Ä‡. Nie mam
zamiaru broniÄ‡ Grzegorza M. ByÅ‚ dyrektorem w ANR z nadania PSL, a ta partia bez Å¼enady
robiÅ‚a w przeszÅ‚oÅ›ci to, co obecnie PiS &ndash; czyli upychaÅ‚a gdzie siÄ™ da swoich
Misiewiczów. A ci bez Å¼enady doili paÅ„stwowÄ… kasÄ™ jak siÄ™ da i pilnowali tylko, aby
interesy PSL i swoich miaÅ‚y siÄ™ dobrze. ByÄ‡ moÅ¼e byÅ‚y dyrektor schowaÅ‚ do szuflady jakiÅ›
raport kontrolny bÄ…dÅº kazaÅ‚ z niego coÅ› usunÄ…Ä‡. ByÄ‡ moÅ¼e tak byÅ‚o. Ale bardzo
maÅ‚o prawdopodobne, aby takie polecenia sÅ‚uÅ¼bowe bÄ…dÅº zaniechania byÅ‚y
przestÄ™pstwem z punktu widzenia prawa o takim ciÄ™Å¼arze gatunkowym, aby siÄ™ nadawaÅ‚y
do skazania byÅ‚ego dyrektora ANR. Za jakiÅ› czas dowiemy siÄ™, Å¼e: 1) albo prokurator umorzy
to konkretne Å›ledztwo, bo nie dopatrzy siÄ™ tam zÅ‚amania prawa; 2) albo Å›ledztwo zostanie
umorzone z powodu znikomej szkodliwoÅ›ci czynu popeÅ‚nionego przez Grzegorza M.Ale znowu
upÅ‚ynie ileÅ› miesiÄ™cy, czy moÅ¼e nawet lat. I oto tu gÅ‚ównie chodzi. Aby odwlekaÄ‡ wszelkimi
moÅ¼liwymi sposobami moment, kiedy trzeba bÄ™dzie powiedzieÄ‡, Å¼e Å›ledztwo w sprawie
rzekomej niegospodarnoÅ›ci w stadninie Janowskiej pod rzÄ…dami Marka Treli nie byÅ‚o w stanie
tej niegospodarnoÅ›ci wykazaÄ‡. Bo wtedy bÄ™dziemy mogli oficjalnie powiedzieÄ‡ to, co wiemy
od poczÄ…tku, Å¼e minister Jurgiel nie miaÅ‚ ani jednego racjonalnego argumentu na to, aby
zleciÄ‡ ANR zwolnienie panów BiaÅ‚oboka i Treli. Å»e to zwolnienie byÅ‚o nieuzasadnione,
niesprawiedliwe i szkodliwe dla hodowli koni arabskich w Polsce. Å»e byÅ‚a to prywata, zemsta
dwóch nikczemnych osobników, którzy dotarli do ucha ministra. &bull; Warto zwróciÄ‡ uwagÄ™ na
jeszcze jednÄ… rzecz. W mechanizm obrony ministra, aby siÄ™ nie okazaÅ‚o, Å¼e król jest nagi,
zostaÅ‚ zaangaÅ¼owany potÄ™Å¼ny aparat paÅ„stwowy. Prokuratura, eksperci,
MiÄ™dzynarodowe Targi PoznaÅ„skie, spóÅ‚ki skarbu paÅ„stwa, które dostaÅ‚y polecenie, aby
sponsorowaÄ‡ Dni Konia Arabskiego itp. A tak naprawdÄ™ to za tÄ™ obronÄ™ ministra Jurgiela
pÅ‚acimy my wszyscy. My podatnicy, pÅ‚acimy za finansowe skutki uruchomienia tego wielkiego
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aparatu. A hodowla konia arabskich w Polsce juÅ¼ zapÅ‚aciÅ‚a. NieodwracalnÄ… utratÄ… zaufania
do janowskiej aukcji, gdzie w tym roku doszÅ‚o do oszustw.Marek Szewczyk
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